
 

 首页  |  期刊介绍  |  编 委 会  |  期刊订阅  |  杂志稿约  |  广告服务  |  联系我们  |  留言板  |  English

肿瘤防治研究   2010, Vol. 37  Issue (10): 1149-1151    DOI: 10.3971/j.issn.1000-8578.2010.10.013 

临床研究 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索    |    

survivin在甲状腺癌中的表达及与微血管生成的关系

马静，李晓江，隋军，杨洁，王涵，莫侨， 张楠

650118 昆明，昆明医学院第三附属医院（云南省肿瘤医院）头颈外科，云南省头颈肿瘤研究中心

Correlations between Expression of survivin and Microvessel Density in Thyroid Carcinoma 

MA Jing, LI Xiao-jiang, SUI Jun,YANG Jie, WANG Han, MO Qiao, ZHANG Nan

Department of Head and Neck Surgery,The Third Affiliated Hospital of Kunming Medical College,Yuannan Tumor Research Center, Kunming 650118,China

● 摘要  

● 参考文献  

● 相关文章  

  

 全文: PDF (736 KB)   HTML (0 KB)   输出: BibTeX | EndNote (RIS)      背景资料 

摘要 目的 探讨survivin在分化型甲状腺癌发生发展中的作用及与微血管生成的关系。方法 采用免疫组织化学检测56例分化型甲状

腺癌组织和10例正常甲状腺组织survivin和CD34的表达，并计数微血管密度(MVD)，分析分化型甲状腺癌中survivin的表达与血管

生成的关系。结果 甲状腺癌组织中survivin蛋白阳性率为75%(42/56)，正常甲状腺组织中无表达。survivin蛋白在肿瘤组织中的

表达与临床分期，颈淋巴结转移，原发灶的包膜侵犯均显著相关。在甲状腺癌组织中，随survivin表达增强，MVD逐渐增高，呈正相

关。结论 survivin蛋白在分化型甲状腺癌组织中表达上调，并与微血管生成关系密切，提示survivin与甲状腺癌的发生、发展有

关。
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Abstract： Objective To evaluate the relationship between survivin expression and angiogenesis as well as 

clinicopathological characteristics of differentiated thyroid carcinoma DTC through analysing the expression of 

survivin and microvessel density (MVD) of DTC. Methods Survivin and CD34 expressions were examined 

immunohistochemically in tissue samples from 56 DTC patients and 10 normal cases. Meantime, the relationship 

between expressions of survivin and CD34 and clinicopathological characteristics of patients were analyzed. 

Results Expression rate of survivin protein was 75%(42/56) in DTC, and survivin was negative in 10 normal 

thyroid tissues. Expression rate of survivin was significantly related to the advanced DTC, and cN+ DTC ，and 

the DTC with extracapsular invasion. The MVD was significantly higher in DTC than that in normal thyroid tissue. 

Conclusion The Survivin expression and MVD were upregulated in DTC, indicating survivin was involved to 

angiogenesis and progress of DTC. 
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